

'Baudouin, Dr Marcel'

Publication/Creation

1911-1912

Persistent URL

<https://wellcomecollection.org/works/sn6tx8db>

License and attribution

You have permission to make copies of this work under a Creative Commons, Attribution, Non-commercial license.

Non-commercial use includes private study, academic research, teaching, and other activities that are not primarily intended for, or directed towards, commercial advantage or private monetary compensation. See the Legal Code for further information.

Image source should be attributed as specified in the full catalogue record. If no source is given the image should be attributed to Wellcome Collection.



Wellcome Collection
183 Euston Road
London NW1 2BE UK
T +44 (0)20 7611 8722
E library@wellcomecollection.org
<https://wellcomecollection.org>

BAUDOUIN, DR. MARCEL.

PARIS.

'11/'12

Translation.

Easley News.

15th April 1918.

Dear Sir,

My assistant, Mr. Amoruso, who called upon you in Paris, has handed me your kind letter of the 10th inst., in which you were good enough to make an appointment to see me if I call upon you on Monday the 22nd inst.

Unfortunately, I am going on to Switzerland from Paris on the Saturday, and shall not be returning to Paris until Wednesday, the 24th inst. If convenient to you I could call and see you on the morning of that day about eleven o'clock. Please do not let my visit inconvenience you in any way, and, should you not be in when I call, I shall know it is owing to other engagements.

Thanking you for your kindness, and the trouble you have taken in the matter, I am, etc.

C.J.S.T.

Dr. Baudouin.

Easley Mews.

le 15 avril 1912.

Monsieur,

M. Amoruso, mon assistant, qui a passé de chez vous à Paris, m'a donné votre aimable lettre du 10 courant, dans laquelle vous avez eu l'obligeance de me donner un rendez-vous chez vous le 22 courant.

Malheureusement, samedi je vais en Suisse, et je ne retournerai pas à Paris jusqu'à mercredi le 24 courant. S'il vous conviendra, je pourrais passer chez vous dans la matinée de ce jour, vers onze heures.

Je vous prie de ne pas déranger vos autres engagements; si en passant de chez vous, vous ne serez pas là, je saurai que vous avez eu autre à faire.

En vous remerciant pour votre bonté, veuillez agréer, Monsieur, mes salutations les plus distinguées.

G.J.S.T.

M. le docteur Baudouin,
Sec. Gén.,
Société Préhistorique de
France,
21 Rue Linné, Paris.

Hasley Mews.

le 16 novembre 1911.

Monsieur,

Je désire de vous remercier très cordialement pour votre lettre du 11 courant, et j'ai plaisir de vous envoyer ci-inclus un mandat de poste au valeur de vingt francs. Je vous serai très obligé si vous vouliez avoir l'obligeance de m'envoyer deux copies de votre livre.

Je vous remercie pour votre aimable offre de me montrer les os eux-mêmes; et, comme j'espère à venir à Paris le printemps prochain, je serai très content de l'accepter. Je passerai chez vous à cet occasion, si vous serez à Paris. Je vous écrirai encore avant que j'arrive, parce que je désire beaucoup de voir ces reliques.

Encore en vous remerciant, veuillez agréer, Monsieur, mes salutations distinguées.

C.J.S.T.

M. le Dr. Marcel Baudouin,
Sec. Génér.,
Société Préhistorique de France,
21 Rue Linné,
Paris.

Transl.
Baudouin
Paris.

April 10th 1912.

Dear Sir,

I have received your letter,
and I shall feel much obliged to
you if you inform Mr. Thompson,
that from the 14th April to the 21st
I shall be out of town on a mission,
consequently I cannot expect Mr.
Thompson ~~but~~ at my place 21 Rue
Linné but on Monday April 22nd
at 2 p.m. I cannot come back
before that.

Will you please inform him
also that the French Prehist. Society
will hold its monthly meetings at the
Sorbonne at 4 p.m. Amphitheatre Quinet,
April 25th.

Yours &c.

Dr Marcel Baudouin

Rédacteur en Chef des " Archives Provinciales de Chirurgie "

Syndic de " L'Association de la Presse Médicale Française "

*Ancien Membre de la Commission Supérieure de la Presse
du Ministère de l'Intérieur*

*Mardi, Jeudi, Samedi
de 1 à 2 heures*

1, Rue des Arènes, 5^e.

SOCIÉTÉ PRÉHISTORIQUE FRANÇAISE

Reconnue d'Utilité publique.

[Décret du 28 Juillet 1910]

Paris, le 10 Avril, 1912.

15 APR 1912

SECRÉTARIAT GÉNÉRAL :

21, Rue Linné, 21

PARIS

REPLY SENT.

15 APR 1912

Les séances ont lieu à 4 heures, le 4^e jeudi de chaque mois (sauf août et septembre), à l'Amphithéâtre Quinet à la SORBONNE, rue des Écoles.

J'ai bien reçu votre lettre.
Je vous en suis reconnaissant. J'avisé
M. Thompson, que, partant en
Indochine le 14 Avril, je n'irai point
à Paris que le 21 Avril à midi.
En conséquence, j'attendrai M. Thompson chez moi,
21, rue Linné, le lundi 22 Avril
à 2 h. - Je ne puis plus vous en dire
Le président, J. V. fl., que la
Soc. Préh. Franc. tiendra sa séance
mensuelle à la Sorbonne le 23
Avril à 4 h., soit, Amph. Quinet.
C'est bien décidé,
Meauvion

Osley Mews.

16th November 1911.

Dear Sir,

I desire to thank you very cordially for your letter of the 11th inst. the contents of which I note. I have pleasure in enclosing a money order for Twenty francs, and shall be glad if you will be so good as to forward me two copies of your book. It is very kind of you to offer to show me the bones themselves, and as I hope to be in Paris in the coming spring, I shall gladly accept your kind offer, and call upon you on that occasion, should you be there at the time.

I will communicate with you again before coming as I am very desirous of seeing these interesting relics.

I am, Faithfully yours,

O.J.S.T.

Dr. M. Baudouin.

Translation

"November 1911 -

Sir,

Dr. Guyon has informed me
of the contents of your letter
of the 9th inst.

The book by Dr. Baudouin
treating of the French pre-
historic Society, is sold at
10 francs. If you will kindly
send me a postal order for
that amount, I will at once
forward you this work, of 27
pp. with 40 illustrations.

You will find in it 16 fine
photographs, besides the text,
which will give you an ex-
cellent idea of the operations
of the bones operated on.

The bones are to be seen here,
if you come to Paris, I shall
be able to show them to you.

It is superb.

Faithfully yours,

(Sgd.) Dr. Marcel Baudouin
Gen. Secretary S. P. F.,
21 Rue Linné, Paris. V.

Cunneally, Raphael

Replantation in Turkestan 1904
Reconstruction of Aman
Carnegie Institute Wash. D.C.
2 vols.

AC 1866.

Paris, le 11 Novembre 1906.

SECRÉTARIAT GÉNÉRAL :

21, Rue Linné, 21

PARIS

Les séances ont lieu à 4 heures, le
4^e jeudi de chaque mois (sauf août et
septembre), à l'Amphithéâtre Michelet,
à la SORBONNE, rue des Ecoles.

Monsieur,

Monsieur le Dr Guyon me
communiqua votre lettre du
9 Novembre.

Le livre de M. le Dr Baudouin
appartient à la société préhistorique
française, qui le vend dix francs.
Veuillez donc la bonté de m'envoyer
un mandat-carte international de
cette somme, et je vous ferai expédier
de suite cet ouvrage, de 267 pages à 40 figures.
Vous y trouverez 16 photocollographies
superbes, illustrées, qui vous donneront
une excellente idée des opérations
et de travaux.
Les os sont bien visibles; et si
vous venez à Paris, je pourrai vous les
montrer. - C'est superbe.
Croyez, monsieur, à mes sentiments
les meilleurs.

Dr Marcel Baudouin,
secr. génér.
S. P. F.

21, rue Linné,
Paris-V. -

21 Easley Mews.

10th November 1911.

Sir,

I notice an account in a London newspaper of a communication made by you before the Academy of Sciences on behalf of Dr. Marcel Baudouin, giving an account of a large tomb dating from the Stone Age, at Bengy, from which he examined certain skeletons, the bones of which showed traces of surgical operations. I am greatly interested in the subject, and should esteem it a great favour if you can obtain for me a copy of Dr. Baudouin's communication and the loan of any photographs showing the bones and nature of the operations.

I am taking this opportunity of enclosing you a little book, which may interest you. Thanking you in anticipation,

I am, etc. C.J.S.T.

Dr. Guyon,

Academy of Sciences, Paris.

Baudouin

Easley Mews.

le 9 novembre 1911.

Monsieur,

J'ai vu dans un journal de Londres une communication que vous avez fait devant l'Académie des Sciences, au compte de M. le docteur Marcel Baudouin, donnant des notices sur un grand tombeau, datant de l'Epoque de la Pierre, à Bengy, où il avait examiné certaines squelettes, montrant des traces d'opérations de chirurgie.

Je suis très intéressé dans ce sujet, et je vous serai très obligé si vous pourriez m'envoyer une copie du compte-rendu du Docteur Baudouin, et aussi me prêter des photographies, montrant les os et la nature des opérations.

Je prends cet occasion pour vous envoyer ci-inclus une brochure, que vous pourrait intéresser.

En vous remerciant d'avance, veuillez agréer, monsieur, mes salutations distinguées.

C.J.S.T.

M. le docteur Guyon,
Académie des Sciences,
Paris.

Bandouin